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  Inuit Ataqatigiit Inatsisartuni 
 __________________________________________________________ 

    
15. marts 2006 

 

I henhold til § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret:  

 

 

Spørgsmål til Landsstyret:  

Hører jeg rigtigt, at der er planer om at flytte døvekonsulenten til Nuuk? Såfremt dette passer,  hvad er 

begrundelsen? Og såfremt dette er rigtigt, har man da vurderet hele opbygningen af døvearbejdet 

siden 1978-79? 

 

Begrundelse: 

Allerede for et par år siden, da man nævnte muligheden for at flytte døvekonsulentstillingen til 

Ilulissat, har døveskolen som en samarbejdspartner til døvekonsulenten præciseret, at dette ville være 

en meget dårligt skridt at tage. 

 

Sisimiut er centrum for døvearbejdet i Grønland. Der bor folk med kendskab til døveområdet i 

Grønland. Mennesker der i en lang årrække har arbejdet for og med døve, inkl. Døvekonsulenten, der 

i samarbejdets ånd inspirerer og støtter hinanden. Der bor også alle de tidligere døvekonsulenter der 

har virket her i landet. Disse er med til at bringe deres viden videre til døvekonsulenten, der selvsagt 

også har megen gavn af dette. 

 

Døve og deres forældre, henvender sig ofte til de personer, der har været døvekonsulenter, og den 

viden som disse konsulenter har indhøstet personligt under deres virke, er derfor uundværlige 

omkring arbejdet for de døve. Denne viden, der ofte og nemt bliver viderebragt til døvekonsulenten. 

 

Alle dem der arbejder for de døve – herunder også døvekonsulenten – mødes hver eneste måned. 

Desværre har stillingen som døvekonsulent været ubesat i 2 år, hvilket har været et stort afsavn, men 

ikke desto mindre, er den viden der findes i Sisimiut, ikke blevet væsentlig mindre af den grund. 

 

Alle dem der arbejder for de døve, har glædet sig til at få en ny døvekonsulent, da man har glædet sig 

til at opstarte flere initiativer, der ofte er blevet svigtet af Familiedirektoratet. 
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Den viden der er opsamlet omkring døvearbejdet i Sisimiut er unikt, noget som den nye 

døvekonsulent kunne få megen glæde af. Her kan som eksempel nævne den kunnen og viden, der er 

opsamlet omkring grønlandiseringen i tegnsprogsundervisningen og erfaringsgrundlaget omkring 

skoler, kommuner, elevhjem o.lign. 

 

Derfor er en mulig flytning af døvekonsulenten til Nuuk slet ingen god idé, da man vil miste det 

netværk, der er blevet opbygget i Sisimiut. 

 

 


